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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika SkupStine Crne Gore, potpredsjedniku 
Vlade i ministru kapitalnih investicija Ervinu Ibrahimovicu , postavijam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Sta je drzava uradila, a §ta ce uraditi po pitanju kontrole energetskih sirovina 
(ugalj, pelet, drvo...) s obzirom na neizvjesnu zimu koja nas oCekuje ove godine?

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skupstine. 

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

POSLANICA

Vesna Pav cevic
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Ministarstvo kapitalnih inevestidja

skraCenica

Broj: 01-111/22- 7803/2 Podgorica, 27. jun 2022. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

Uvazeni,

U skladu sa Poslovnikom Skupstine Cme Gore, u prilogu dostavijamo odgovor na poslanicko 
pitanje posianice Vesne Pavtcevid koje je postavijeno u pisanoj formi prije sjednice Skupstine 
Crne Gore, zakazane za 27. jun 2022. godine.

S postovanjem.

:rvin Ibrahimovic 
MINISTAR

m
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Broj: 01-011/22- 7803/2 Podgorica. 27. jun 2022. godine

skupStina crne gore

PREDMET: Odgovor na poslanicko pitanje poslanice Vesne Pavicevid

Prije sjednice Skupstine Crne Gore zakazane za 27. jun 2022. godine, poslanica Vesna 
Pavidevic je u pisanoj formi postavila sljedece

POSLANICKO PITANJE

Sta Je drzava uradila, a sta ce uraditi po pitanju kontrole energetskih sirovina (ugalj, pelet, 
drvo...) s obzirom na neizvjesnu zimu koja nas odekuje ove godine?

Na postavijeno pitanje, Ministarstvo kapitalnih investicija dajesljedeci

ODGOVOR

Uvafena poslanice Pavicevid,

Na samom pocetku zelim da Vam se zahvalim na postavljenom pitanju, a koje ce nam 
omoguciti da se i u Skupstini Crne Gore povede diskusija o drasticnom skoku cijene peleta u 
odnosu na proslu godinu, a koje ce se, ukoliko mi kao Vlada ne reagujemo i ne dodemo do 
adekvatnog rjesenja, u saradnji sa proizvodacima peleta, sigumo negativno odraziti na 
standard nasih gradana.

lako je rjesavanje ovog pitanja u nadleznosti Ministarstva poljoprivrede, sumarstva i 
vodoprivrede, Ministarstvo kapitalnih investicija kao driani organ koji je nadlezan za 
sprovodenje politike energetske efikasnosti, ciji je jedan od segmenata ved duzi niz godina i 
realizacija podsticajnih programs namijenjenih gradanima, a koji ukijucuju nabavku sistema za 
grijane na moderne oblike biomase, tj, pelet i briket, smatram vaznim istadi sledede,

Naime, od 2013. godine, u okviru podsticajnih programa u oblasti energetske efikasnosti 
nekadasnjeg Ministarstva ekonomije, a danasnjeg Ministarstva kapitalnih investicija ukijucena 
je i mjera kupovine i ugradnje sistema na moderne oblike biomase (pelet/briket) putem 
beskamatnih kredita, koja je naisla na veliko interesovanje nasih gradana. Zahvaljujudi ovim 
programima, cca 1400 domacinstava u Crnoj Gori je ugradilo kotlove/peci na moderne oblike 
biomase (pelet/briket), od cega je znacajan broj u sjevernom regionu. Na ovaj nacin, 
zahvaljujudi nasim podsticajnim programima pored uvodenja visoko-efikasnih tehnologija, 
doprinosa smanjenju emisija stetnih gasova kroz koriddenje energenata koji imaju manje 
stetan uticaj na zivotnu sredinu, kreirani su i usiovi za stvaranje trzista za vecu upotrebu 
sistema za grijanje na moderne oblike biomase. Imajuci u vidu prethodno navedeno, veliko
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interesovanje graiSana, kao i ostvarene rezultate u prethodnom periodu, koristim ovu priiku da 
najavtm da ce Ministarstvo kapitalnih inveslicija uskoro poceti sa realizacijom nove faze 
programa Energetski efikasan dom, a na zadovosljtvo svih ukijucenih strana.

Kada je rijec o cijeni peleta, iako je Skupstina Crne Gore nedavno usvojila predlog da se 
poreska stopa na PDV na pelet umanji sa 21% na 7%, pored ovakvog rasta cijena ni ta mjera 
nije dovoijna i nazalost nije dala ocekivane rezultate. Gradani su se u prethodnom periodu 
obracali i nasem ministarstvu kako bi izraziii zabrinutost za sopstvenu egzistenciju ukoliko bi 
bill prinudeni da po postojecim cljenama nabavijaju pelet za narednu grejnu sezonu. U zeljl da 
se dodje do adekvatnog rjesenja, kolege iz Ministarstva poljoprivrede, sumarstva i 
vodoprivrede su vec preduzele odredene aktivnosti i prije nekoliko dana su odrzale sastanak 
sa proizvodacima peleta koji su izraziii spremnost da se nade adekvatno rjesenje.

Kao sto se desava u skoro svim sektorlma proizvodnje, tako je i u sektoru proizvodnje peleta 
usiijed ove krize doslo do rasta troskova kako u pogledu cijene sirovina, cijene naftnih derivata, 
tako i u pogledu radne snage, sto takode moramo Imatl u vidu, jer svakako nikome nije u cilju 
da se poslovanje nasih firmi dovede u pitanje. Sa druge strane, proizvodaci moraju bit! svjesni 
aktuelne situacije i spremni da se odreknu I odredenog dodatnog profita, kako nasa 
domacinstva ne bl bila ugrozena. Sektor mikro.malih i srednjih preduzeca je i tokom COVID 
pandemlje pokazao izuzetnu odgovornost prema opstem dobru I uvjereni smo da be I u ovoj 
situaciji uraditi isto, narocito imajuci u vIdu cinjenicu da je drzava u prethodnom periodu putem 
svojih podsticajnih programa prakticno i kreiraia domabe trziste za potrosnju peleta, a koje 
sada koriste I nasi proizvodaci peleta za plasman svojih proizvoda.

Kada je rijec o predlozima koji su se pojavili u javnosti, a koji se odnose na zabranu izvoza 
peleta, sa jedne strane moramo uvaziti interese gradana,ali i sa druge strane i proizvodaca, 
imajuci u vidu binjenicu da se petina proizvedenog peleta koristi u Crnoj Gori.a ostatak je 
namijenjen izvozu, tako da je krajnje upitno da li je zabrana izvoza peleta adekvatno rjesenje.

Jedno od rjesenja koje svakako kao Vlada moramo uzeti u obzir moze biti i kreiranje 
odgovarajucih mehanizama podsticaja u vidu nabavke repro materijala kako bi proizvodabi 
peleta bill stimulisani da cijene peleta prilagode ovom trenutku. Na ovaj nabin, gradani bi biii u 
prilici da pelet nabave po pristupacnoj cijeni, ali sa druge strane mora postojati i raziika u cijeni 
izmedu razlicitih klasa peleta, tako da i u tom smjeru moramo pronabi prostor za dodatno 
snizenje cijene, kako bi ovaj energent postaojob pristupacniji nasim gradanima, a kako oni ne 
bi dosli u situaciju da po istoj povoijnijoj cijeni kupuju pelet bez obzira na njegovu 
klasu,tj.kvalitet.

Sa druge strane, na lokalnom nivou postoje i mehanizmi podrske gradanima koji se upravo 
tibu ovog pitanja. Ovom prilikom bih istakao Opbtinu Pljevija koja veb godinama unazad daje 
subvencije na kupovinu peleta u iznosu od 50%. Na ovaj nacin je u prosloj godini skoro 1000 
domabinstava u Pljevijima pod povoijnim usiovima nabavilo pelet, sto je svakako pozitivan 
primjer i drugim opstinama, narobito na sjeveru Crne Gore da u narednom periodu i prilikom 
planiranja svojih budzeta odreden dio sredstava opredijele i za ovu namjenu.

Rjesavanje pitanja cijene peleta koje u ovom trenutku opravdano zabrinjava nasu javnost 
svakako zahtjeva i meduresorske konsullacije I blagovremeno donosenje odiuka od strane 
Vlade Crne Gore, narocito imajubi u vidu da nam slijedi grejna sezona. Uvjeren sam da cemo 
u saradnji sa svim ukijucenim stranama dodi do adekvatnog odgovora na krizu koja nas 
pogada i u pogledu cijene peleta, a koji sigurno nece biti na ubtrb nasih gradana.
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